
Verslag Algemene Ledenvergadering van de Vereniging tot Behoud van 
de Wilmkebreekpolder op 8 april 2024, aanvang vergadering 20.00 uur 
 
We zijn te gast in het verenigingsgebouw van volkstuinvereniging De Bongerd (de vereniging 
bestaat dit jaar 100 jaar). 
 

1. Welkom door voorzitter Teo Wams 
Om 20.00 opent Teo Wams de vergadering. De vooraf toegestuurde agenda is 
ongewijzigd. Verzoek om de presentielijst te tekenen. De film over de polder vooraf en in 
de pauze is van filmer en buurtgenoot Remy Vlek, waarvoor dank. 

 
2. Verslagen  

Het verslag van de Algemene Ledenvergadering op 3 april 2023 wordt goedgekeurd met 
algemene stemmen. Het jaarverslag 2023 van de vereniging is beknopt met verwijzing 
naar andere documenten: er zijn geen vragen of opmerkingen.   
De verslagen zijn te vinden op onze website: www.wilmkebreek.nl 

 
3. Financieel verslag penningmeester over 2023, begroting 2024 

De stukken worden per tafel uitgedeeld en zijn zichtbaar op het scherm. Staat van baten 
en lasten 2023: Minder leden dan in 2022, dus de inkomsten zijn lager, maar ook de 
uitgaven zijn lager. De uitgaven betreffen vooral de kosten van drukwerk voor het rapport 
van de Commissie Natuur, ledenbrieven en bankkosten. Er is een mooi bedrag 
overgehouden afgelopen jaar, waardoor het vermogen is gegroeid. Als er echt grote 
kostenposten komen is dit evenwel niet toereikend. Voor de begroting 2024 is de 
toegekende subsidie uit het  ‘Betrekken bij groenfonds’ van de provincie Noord-Holland 
van belang. Er wordt i.v.m. de gestegen rente weer een spaarrekening geopend. 

 
4. Verslag kascommissie over de jaarrekening 2023 

De kascommissie heeft de boekhouding van de penningmeester bekeken en 
gecontroleerd. Alles klopte dus de kascommissie stelt voor de jaarrekening goed te 
keuren. Wel is er verbazing over de fluctuatie van het ledenaantal; als er weinig zaken 
spelen loopt de belangstelling voor de vereniging kennelijk terug. De Kascommissie stelt 
voor met geïnteresseerden te onderzoeken wat de oorzaak is van het fluctuerende 
ledenaantal en of er ideeën zijn om dit positief te beïnvloeden. Bij acclamatie worden de 
financiële stukken goedgekeurd. 

 
5. Samenstelling bestuur en commissies: 

• De samenstelling van het bestuur was afgelopen jaar als volgt:  
Teo Wams, voorzitter, Elles van der Helm-Mulder, penningmeester, Pauline 
Luijnenburg-Kroes, secretaris, Tom Jongeling, bestuurslid en Commissie Natuur, 
Nynke de Vries, bestuurslid en Commissie Natuur, Cees Verpoort, bestuurslid en 
Commissie Cultuurhistorie. Met de in 2022 vernieuwde statuten is de zittingsduur 3 
jaar geworden, daarom treedt dit jaar geen bestuurslid reglementair af. Er zijn hierover 
geen vragen. 

• De kascommissie bestaat uit: Marijke Libregts en Sander van Andel, reserve-lid Peter 
Vonk. Marijke Libregts treedt per deze vergadering af, onder dank, Peter Vonk wordt 
lid, gezocht wordt een reserve-lid, die volgend jaar wil toetreden. Miep Lenoir meldt 
zich aan als reserve-lid. 

• De commissie Natuur heeft als leden: Marja van Nieuwkoop, Michiel de Goeje, Miep 
Lenoir, Nynke de Vries en Tom Jongeling. 

• De commissie Cultuurhistorie bestaat uit Cees Verpoort en zoekt nog verder naar 
geïnteresseerden/deskundigen.  
 



6. Kadewerkzaamheden bij Klein Kadoelen: stand van zaken.  
Tom Jongeling verzorgt een presentatie. Vorig jaar is dit onderwerp ook op de Algemene 
Leden Vergadering besproken, nu zijn we een jaar verder. Het probleem is dat de kade 
langzaam afkalft, de voortschrijdende erosie is duidelijk zichtbaar. Reparatie is nodig, 
maar het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier (HHNK) wil de kade niet alleen 
repareren maar ook hoger en veel breder maken. Dit zal veel overlast geven voor de buurt. 
De vereniging heeft als goedkoper alternatief voorgesteld om de betonnen koker onder de 
Kadoelenweg door afsluitbaar te maken. Daarmee zou de watertoevoer naar de polder in 
geval van schade aan de kade kunnen worden geblokkeerd. Verzwaren van de kade is niet 
echt nodig want deze heeft een bewezen sterkte. Immers, in de huidige vorm bestaat de 
kade al heel lang en de kade is bij de maatgevende waterstanden en belastingen nooit 
bezweken of anderszins beschadigd geraakt. Repareren van de erosieschade is wel 
nodig. 
HHNK kiest echter voor de robuuste oplossing van dijkverzwaring. Ook zal een 
beschoeiing worden aangebracht langs de randsloot en zullen bomen op het talud van de 
kade worden verwijderd. De uitvoering zal plaats vinden buiten het vogelbroedseizoen (na 
de zomer van 2024). Inmiddels is bij de gemeente Amsterdam een omgevingsvergunning 
aangevraagd. Zodra de omgevingsvergunning is toegekend kan nog een bezwaarschrift 
worden ingediend bij de gemeente. De vereniging zal van deze mogelijkheid gebruik 
maken. 
 

7. Actie geen tuinafval op de Landsmeerderdijk.  
Wat kunnen we aan dit probleem doen vanuit vereniging? Het tuinafval zorgt voor groen-
bemesting van de grond en bevordert de brandnetelgroei. Waarschijnlijk wordt het 
tuinafval gestort door bewoners, mogelijk met goede bedoelingen. Moeten we een flyer 
rondbrengen waarin we uitleggen wat het effect is? Een ad hoc werkgroepje vanuit de 
vereniging gaat actie ondernemen: er wordt een rondbrengbrief opgesteld om de 
bewoners voor te lichten.  
Onderaan de trap  vanaf de Landsmeerderdijk naar de polder worden veel honden 
losgelaten om vrij te rennen; is het wenselijk om een bordje te plaatsen? Het natte deel 
onderaan de dijk is nogal belangrijk voor de natuur. Soms gaan honden over/door de 
randsloot de polder in. Vanuit de vergadering wordt gezegd: niet te streng willen zijn, de 
polder is verder afgesloten, dit is het enige vrije stukje waar ook kinderen kunnen spelen. 
Eventueel een bordje ‘honden aan de lijn’ plaatsen? Niet te veel borden plaatsen is een 
wens van de vergadering. Wanneer er ijs op de sloten ligt komen overigens veel mensen 
de polder in om te schaatsen, maar dan is er minder hinder voor de natuur te verwachten.  
 

8. Commissie Cultuurhistorie 
Cees Verpoort meldt het volgende: Er komt een nieuwe informatiezuil bij het bankje op 
de Landsmeerderdijk. De zuil is inmiddels vernieuwd maar de inhoud nog niet. We 
hebben contact gehad met de historische verenigingen van Tuindorp Oostzaan, Noord 
en Landsmeer. We hebben voor de informatiezuil content aangeleverd in de vorm van 
een tekst met illustraties.  

 
Pauze 15 min. 

 
9. Commissie Natuur:  

• Nynke de Vries houdt een presentatie over ‘Ecologisch onderzoek Kadoelerscheg’, 
een onderzoek met deelname van bewoners. Nynke vertelt over het doel en de opzet 
van het onderzoek (ook te vinden op de website: www.kadoelerscheg.nl). Groene 
scheggen maken van oudsher deel uit van de ruimtelijke opzet van Amsterdam. 
Amsterdam groeit nog steeds, niet door uitbreiding naar buiten toe (het landschap 
rond de stad wordt gespaard) maar vooral door verdichting binnen de huidige 
stadsgrenzen. Dit groeien kan een bedreiging vormen voor de groene scheggen. De 



wens van de gemeente is overigens wel om de stad te vergroenen; het groen in de stad 
is planologisch vastgelegd in de hoofdgroenstructuur (de Wilmkebreekpolder is ook 
opgenomen in de hoofdgroenstructuur).  
Amsterdam-Noord  heeft een aantal scheggen: Schellingwouderscheg, NH-kanaal 
scheg, Kadoelerscheg, de scheg bij de Noorder IJplas. Bewonersgroep ‘De groene 
longen’ bekommert zich om de natuur en de ecologisch verbindingen tussen de 
gebieden en heeft zich vorig jaar ingezet voor de Schellingwouderscheg. Er is toen een 
mooi inventarisatie-rapport gemaakt in opdracht van bewoners, op kosten van de 
gemeente. Dit jaar is de Kadoelerscheg aan de beurt, er is geld beschikbaar vanuit de 
gemeente. Sinds de 90-er jaren is al veel veranderd in de scheg: meer bebouwing, een 
manege, een kanovereniging, uitbreiding van het tennispark, McDonalds/ 
benzinestation, volkstuinpark De Bongerd, aanleg IJdoornlaan, skatebaan, parkeer-
terrein etc. Hoog tijd voor ecologisch onderzoek. Heel belangrijk daarbij is aandacht 
voor groene verbindingen.  
Op een kaart laat Nynke zien wat tot de Kadoelerscheg wordt gerekend. Er is een 
adviesgroep Kadoelerscheg opgericht. Vanuit de Bongerd doen mee Harry Moeskops 
en Marga Bögels, vanuit de vereniging Wilmkebreekpolder Henk van Alst en Nynke. 
Eerst is een onderzoeksbureau gezocht; dit is geworden bureau ‘Natuurlijke zaken’ 
(van de provincie NH). Begonnen is met een inventarisatie van de huidige situatie 
(bureaustudie en quick scans). Van de Wilmkebreek is alles al bekend (vastgelegd in 
jaarlijkse rapporten van de Commissie Natuur). Daarna volgt de fase met nader 
onderzoek, opstellen van een beheervisie en rapportage. Bewoners kunnen meedoen 
aan het onderzoek (kijk op de website www.kadoelerscheg.nl). Meedoen kan ook door 
waarnemingen in het gebied in te voeren op de website www.waarneming.nl  Deze 
waarnemingen worden meegenomen in het onderzoek. 
 

• Weidevogels en winterfunctie polder 
Tom Jongeling geeft een presentatie over de weidevogels met aandacht voor het 
waterbeheer, met name in de winter. ’s Winters is de polder erg nat, hetgeen tot uiting 
komt in een hoog waterpeil in sommige sloten, volgelopen drainagegreppels en 
inundatie van delen van het land. Wat is het beste voor de natuur? Hoog water in de 
sloten veroorzaakt verweking van de slootoevers; die zakken onderuit waardoor de 
taluds flauwer worden en de sloten breder en ondieper. In natte delen van het land 
komt de groei van het gras laat op gang; dit biedt ruimte aan pionier-planten om tot 
ontwikkeling te komen (bijvoorbeeld goudknopje en perzikkruid). Variatie in de hoogte 
van de begroeiing heeft vooral positieve effecten voor de vogels, biedt beschutting en 
zorgt voor insectenrijkdom. In de winter foerageren veel vogels op de natte bodem, er 
is veel eetbaars te vinden (wellicht minder wurmen, zoals naar voren komt uit 
veldonderzoek).  
Wat de vereniging wil: een grote variatie in begroeiing, een bodem die rijk is aan 
insecten/ diertjes. Boer Harry Kok wil voer voor zijn schapen en koeien en een land dat 
begaanbaar is voor voertuigen, met name in de hooitijd. Harry krijgt betaald voor het 
agrarisch natuurbeheer en mag b.v. niet het hooiland in voordat de weidevogelkuikens 
volgroeid zijn. 
 Een hoge grondwaterstand is in het algemeen positief, maar het zou wenselijk zijn dat 
de waterstand in de polder in de winter beter onder controle gehouden kan worden.  
 
Over de broedresultaten van afgelopen jaar:  
Er hebben 13 soorten vogels gebroed. De grauwe gans is het meest succesvol (groot 
aantal), de nijlgans broedt in tuinen, de bergeend broedt in het weiland maar ook in 
tuinen, vooral in de slootkanten broeden wilde eend, krakeend, meerkoet, waterhoen 
(steeds meer nesten). Afgelopen jaar was er ook een visdiefpaartje, zonder broed-
succes overigens. De witte kwikstaart broedt waarschijnlijk onder dakpannen. De 
bekende weidevogels in de polder hadden een vrij gunstig broedjaar, behalve de 



grutto. Het aantal broedparen hiervan loopt gestaag terug (ook in heel Nederland). 
Kieviten waren opnieuw succesvol afgelopen jaar; ze werken goed samen bij het 
verjagen van kraaien en kauwen, dit helpt ook de andere soorten zoals tureluur en 
scholekster. 
Dit jaar, 2024, hebben we weer subsidie ontvangen vanuit het ‘Betrekken bij 
Groenfonds’ van de provincie N-Holland. Plannen zijn om nog een bewegingscamera 
aan te schaffen en een batdetector voor verkennend onderzoek aan de vleermuizen 
in/rond de polder. Verder schaffen we voorlichtingsmateriaal aan voor o.a. de 
kinderactiviteit. Elke week is er een vogeltelling. Begin mei komt er een openbare 
vogelkijkmiddag, verder gaan we planten inventariseren, en als kinderactiviteit het 
succesnummer slootje vissen organiseren. 

 
10. Rondvraag : er zijn geen vragen.  

Mededeling: Er wordt een loting georganiseerd door de volkstuinvereniging ter ere van 100 
jaar Bongerd.  
Toch nog vraag over het gewenste waterpeil in de sloten in relatie tot natte kelders, ook 
op de Landsmeerderdijk en de Stoombootweg. Ingelanden (de bewoners rond de polder) 
en de boer zijn belanghebbend. De Commissie Natuur gaat de mogelijkheden van een 
aangepast waterbeheer onderzoeken en daar wordt volgend jaar op teruggekomen. 

 
Om 22.10 sluit de voorzitter de vergadering. 
 
 


